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2bc AKT
b. Welke hoeveelheden zijn daarvan aangeboden op de 
milieustraat via de “gratis” tikken?
c. Hoeveel tikken zijn er bijgekocht in deze jaren?

b. Deze informatie is niet beschikbaar. Op het moment dat een inwoner gebruik maakt 
van een tik, wordt niet bijgehouden hoeveel en wat voor soort afval wordt aangeboden. 
De tik geeft toegang tot de milieustraat, waarna de inwoner zelf het afval in de diverse 
containers deponeert. 

c. Hoeveel tikken zijn er bijgekocht in deze jaren?
Het volgende aantal tikken is per jaar bijgekocht: 
2012 : 21
2013 : 94
2014 : 150
2015 : 243
2016 : 382
2017 : 344
2018 : 253 (tot 1 november 2018)

Aanvullend daarop is het aantal bezoekers (=aantal tikken) per jaar als volgt:
2012 : 62770
2013 : 44106
2014 : 43899
2015 : 44470
2016 : 44984
2017 : 45331
2018 : 39435 (tot 1 november 2018)
Daarbij wil het college u meegeven dat per 1 januari 2017 wordt gewerkt met een extra 
gratis tik (van 2 naar 3 per persoon).

Nr* Fractie Beschouwingen Reactie

55 VVD

Klachten van medebewoners over de openbare ruimte 
worden natuurlijk geregistreerd en gemonitord. Kan de 
VVD ervan uit gaan dat er gestreefd wordt naar een 
snelle en daadkrachtige reactie op klachten van 
inwoners over hun omgeving? En wat gaat het college 
doen om op lange termijn preventief op te treden om 
klachten te voorkomen?

De wijkteams zijn de ogen en de oren van de gemeente in de buitenruimte. Zij werken 
preventief en er worden veel problemen in een vroeg stadium opgelost zodat er minder 
klachten komen van inwoners. De wijkteams zijn gemakkelijk benaderbaar in hun wijk 
waardoor klachten snel en adequaat worden afgehandeld.

56 VVD

In de krant hebben wij vernomen dat er in de 
Raadhuisstraat 112 zorgwoningen bij komen. Gaat het 
college in andere projecten ook kijken voor 
woningprojecten naar andere doelgroepen, zoals starters 
en doorstromers?

De hier bedoelde zorgwoningen zijn bestemd voor de zware zorg, bijvoorbeeld zwaar 
gedementeerden. Deze worden nu in de regio gehuisvest en het is de wens van het 
college om de zware zorggevallen uit Woensdrecht in Woensdrecht te kunnen 
huisvesten. In alle projecten kijken wij naar de voor dat project actuele doelgroepen, 
ook de door u genoemde, conform onze Woonvisie.

57 VVD

Hoewel er veel mensen zijn die bijdragen aan een 
fatsoenlijke omgeving, zijn er helaas ook nog steeds 
problemen. Meer dan ooit tevoren wordt de gemeente 
opgeschrikt door illegale afvaldumpingen en bijzettingen 
bij containers. Hoe gaat het college handelen op  het 
illegaal dumpen van afval bij containers en in het 
buitengebied?

Het aanpakken en de handhaving van het buitengebied heeft meer en meer de 
aandacht van zowel de politie als de Boa’s. De Boa’s van Samen Sterk in het 
Buitengebied als natuurorganisaties (Brabantslandschap, natuurmonumenten en 
Staatsbosbeheer) spelen hierbij een belangrijke rol. Voor afvaldumpingen bij 
containers zet het college in op regelmatige lediging en worden Boa's van Saver 
ingezet voor het toezicht en handhaving. 

58 VVD
Kunnen we sterker de politie/ Boa's inzetten met hogere 
kans op het betrappen op heterdaad zodat illegaal 
dumpen van afval effectief wordt aangepakt? 

Het aanpakken en de handhaving van het buitengebied heeft meer en meer de 
aandacht van zowel de politie als de Boa’s. De Boa’s van Samen Sterk in het 
Buitengebied als natuurorganisaties (Brabantslandschap, natuurmonumenten en 
Staatsbosbeheer) spelen hierbij een belangrijke rol.

59 VVD

Wij zijn blij dat het college streeft om uitgaves binnen het 
Sociaal Domein worden opgevangen in de daarvoor 
bestemde budgetten. Het uitgangsprincipe in de 
werkbegroting Sociaal Domein blijft overeind “In = Uit”. 
De komende jaren worden toch tekorten voorzien. Waar 
komen deze tekorten vandaan? Is het college van plan 
om deze reserve te zijner tijd extra aan te vullen?

De meerjarige saldi voor Programma 1 Sociaal Domein zijn te vinden in de tabel op 
pagina 20 van de Programmabegroting 2019. Onderdeel daarvan is de werkbegroting 
Sociaal Domein. Indien de werkbegroting niet toereikend is wordt eerst gezocht naar 
middelen binnen programma 1 sociaal domein. Vervolgens wordt nagegaan of 
tekorten elders binnen de begroting kunnen worden opgevangen. Als dat niet mogelijk 
blijkt kan een beroep worden gedaan op de reserve Sociaal Domein. Dit is echter niet 
aan het college, maar een  besluit dat door de Raad wordt genomen. De huidige 
prognose voor de werkbegroting Sociaal Domein laat het volgende zien: 
2018: tekort € 328.000
2019: tekort € 397.000
2020: tekort € 110.000
2021: tekort € 128.000
2022: tekort € 15.000
Totaal tekort € 978.000

17-okt-18
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60 VVD

Bij de uitzending van Nieuwsuur over fraude met 
uitkeringen blijkt dat huis/bezittingen door 
arbeidsmigranten/allochtonen niet worden opgegeven bij 
de sociale dienst. Speelt dit ook in onze gemeente? 
Dezelfde vraag geldt ook wat betreft het gebruik maken 
van een WW-uitkering/bijstandsuitkering indien ze 
teruggaan naar hun thuisland.

Binnen de ISD is niet gebleken dat arbeidsmigranten/allochtonen hun eventuele 
bezittingen niet melden. Het niet naar waarheid invullen van formulieren is een 
schending van de inlichtingenplicht, wat tot gevolg heeft dat de uitkering gekort of 
gestopt wordt en het teveel ontvangen bedrag wordt teruggevorderd. Wanneer er 
vermoedens zijn van een schending, wordt een fraudeonderzoek gestart. Instrumenten 
die hiervoor gebruikt worden zijn het koppelen van bestanden (met bijvoorbeeld de 
belastingdienst en de gemeentelijke administratie), het in de gaten houden van sociale 
media en het onderzoeken van (anonieme) meldingen van fraude. De controle op 
fraude van WW-uitkeringen is een taak van het UWV, niet van de gemeente.  

61 VVD

Veel mensen die onze gemeente dagelijks passeren op 
de A4 zijn niet op de hoogte wat er bij Aviolanda allemaal 
gebeurt. Om dit beter onder de aandacht te brengen 
heeft de VVD een motie voorbereid. De VVD is op deze 
motie gekomen toen onze gemeenteraad was 
uitgenodigd om de laatste stand van zaken te bespreken 
over Aviolanda. Meer bekendheid, aanwas van menselijk 
en geldelijk kapitaal kunnen we hier op een relatief 
eenvoudige wijze bereiken door het plaatsen van borden 
langs deze A4.

Wij kennen de tekst van de motie nog niet, maar op voorhand willen wij het volgende 
meegeven. Bij Aviolanda gaat het niet zozeer om bebording, maar eerder om de 
zichtbaarheid van de vliegbasis vanaf de snelweg. Het is overigens niet zomaar 
mogelijk borden langs de snelweg te plaatsen. Er zal voldaan moeten worden aan een 
groot aantal vereisten voordat de grondeigenaar (Rijksvastgoedbedrijf) überhaupt 
hieraan mee zal werken.

62 VVD

De VVD is verheugd dat er in de toekomst nauwkeurig 
wordt gekeken naar kansen in de Woensdrechtse 
detailhandel. Wij hopen dat er veel kansen worden 
gevonden in het koopstromenonderzoek. Gaat het 
koopstromenonderzoek naast het koopgedrag van 
consumenten ook aantonen waar eventueel stuurbare 
bedreigingen of zwaktes zijn van onze Woensdrechtse 
detailhandel? 

Jazeker. 

63 VVD

Op de bijeenkomst van de RWB van 29 augustus jl. 
werd benadrukt dat onze Woensdrechtse wijze van 
omgaan met starters goed valt bij ondernemers. Kan het 
college ons vertellen hoeveel starters er geholpen zijn 
afgelopen jaar met het Starterscentrum en hoeveel 
uitkeringsgerechtigden er via het starterscentrum uit een 
uitkeringssituatie zijn geholpen? Liggen hier structurele 
kansen of zijn er ook risico’s?

Wij zijn met u verheugd over de tevredenheid van ondernemers met de 
Woensdrechtse wijze van omgaan met starters. In 2017 zijn door het Starterscentrum 
20 Woensdrechtse personen geholpen. Tot en met eind oktober 2018 zijn 13 starters 
geholpen. Op individueel niveau kan het Startercentrum niet uit het systeem herleiden 
of een starter vanuit een uitkeringssituatie komt. Dan zou een koppeling met de data 
van de ISD moeten worden gelegd, wat niet mogelijk is in het kader van 
privacywetgeving. Uit onderzoek van het Starterscentrum komt echter wel naar voren 
dat binnen de Brabantse Wal gemeenten 4% is gestart vanuit een bijstandsuitkering. 
Dit zou betekenen dat in 2017 één persoon vanuit de uitkering is gestart, wat naar 
verwachting ook in 2018 het geval zal zijn. Het Starterscentrum ziet  potentie in de 
doelgroep uitkeringsgerechtigden binnen de ISD. Zeker de statushouders hebben 
potentie tot ondernemerschap. Deze conclusie komt voort uit het project “Starten 
vanuit een uitkering” wat de Starterscentra dit jaar hebben georganiseerd voor de ISD 
Brabantse Wal. Hierin waren zo’n 6 van de 10 deelnemers in staat te starten met een 
eigen onderneming. Deze deelnemers waren vooraf geselecteerd door de 
klantmanagers op potentie tot ondernemerschap. 

64 VVD

Betere dienstverlening – thuis, op het gemeentehuis en 
digitaal – staat bij de VVD Woensdrecht hoog in het 
vaandel. Wanneer kunnen we de eerste voorstellen 
verwachten om dit verder te verbeteren?

Betere dienstverlening is een continu verbeterproces. Eind van dit jaar zal het 
uitvoeringsplan Dienstverlening worden besproken in het college waarin de 
verbeteractiviteiten worden benoemd. Daarna zullen we de raad hierover informeren.

65 ABZ

Zorg en welzijn is belangrijk voor onze ouderen. 
Woensdrecht is een vergrijzende gemeente. Recent 
hebben we kunnen vernemen dat er plannen ontwikkeld 
worden voor een verpleegtehuis voor onze ouderen in 
Hoogerheide. Kan de wethouder de status hiervan 
toelichten?

Er ligt een principeverzoek voor het ontwikkelen van een verpleeghuis met 112 kleine 
zorgappartementen. Dit verzoek is recentelijk ambtelijk getoetst en wordt nog dit jaar 
aan het college aangeboden ter besluitvorming. Dit verzoek gaat over het centraliseren 
van verpleeghuiszorg in de kern Hoogerheide om de zorg betaalbaar te houden en 
deze verpleeghuiszorg te kunnen blijven leveren voor de gemeente Woensdrecht. Het 
college staat hier positief in mits aan een aantal voorwaarden kan worden voldaan. Het 
lijkt dan mogelijk om halverwege volgend jaar een hiervoor noodzakelijk 
bestemmingsplan ter vaststelling aan uw raad te kunnen aanbieden.

66 ABZ
Blijvers leningen kunnen worden verstrekt. Hiervoor zijn 
nog geen aanvragen geregistreerd. Wat is hier een 
mogelijke oorzaak van? 

Blijversleningen kunnen op dit moment nog niet worden verstrekt, maar uw raad zal 
volgende cyclus een voorstel ontvangen om o.a. de blijverslening in te voeren. 
Wanneer u instemt met ons voorstel zullen wij de mogelijkheden uitgebreid 
communiceren met de doelgroepen en verwachten wij wel aanvragen.

67 ABZ

De voorkeurslocatie voor de nieuwbouw van de 
basisscholen De Poorte en de Stappen is uitgesproken. 
ABZ vindt dit een stap in de goede richting voor de 
realisatie hiervan. De bouwkosten worden 
geprognotiseerd tussen 3,7 en 7,1 miljoen euro. Liggen 
deze investeringskosten niet erg ver uit elkaar?

Deze bandbreedte is genoemd vanwege de grote financiële verschillen tussen het 
bouwen van een school op basis van de normbedragen volgens de verordening 
voorzieningen huisvesting onderwijs en een school gebouwd volgens de BENG- of 
ENG-norm. (=Bijna Energie Neutraal Gebouw resp. Energie Neutraal Gebouw)

In de programmabegroting 2019 is rekening gehouden met een voorlopige jaarlijkse 
afschrijvingslast van afgerond € 158.000. Dit komt overeen met een 
investeringsbedrag van ca € 6,3 miljoen. Dit is een bedrag dat ruim boven de huidige 
norm van de verordening voorzieningen huisvesting onderwijs (ca.€ 3,7- € 4 miljoen) 
ligt. Wij hebben hiervoor gekozen vanwege het gemeentelijk duurzaamheidsbeleid en 
omdat in 2020 de BENG-norm voor onderwijsgebouwen verplicht wordt gesteld.

68 ABZ

De omgevingswet bundelt de wetgeving en de regels 
voor ruimte, wonen, infrastructuur, milieu, natuur en 
water. Dit heeft weer gevolgen voor het beleid, 
bedrijfsvoering en dienstverlening. Kan de wethouder dit 
verduidelijken?

Woensdrecht heeft een mate van vrijheid om haar ambitieniveau zelf te bepalen. Dat 
gebeurt in de omgevingsvisie. Als uw raad dat wil verandert er niets: alle 
bestemmingsplannen en bestaand beleid kunnen dan opgenomen worden in een 
omgevingsplan. Als uw raad streeft naar een andere manier van denken en werken, 
hetgeen wij verwachten, zullen de gevolgen doorwerken in beleid, bedrijfsvoering en 
dienstverlening. Dit zal dan anders ingericht moeten worden om te kunnen voldoen 
aan het ambitieniveau. 
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69 ABZ

Mooie woningbouwplannen worden weergegeven bij de 
doelstellingen van dit college. Echter, ontbreken er ons 
inziens nog een aantal plannen. Kan voor de volgende 
plannen de status weergegeven worden? 
- Putte: Hoek Antwerpsestraat- Breestraat
- Huijbergen: Voormalig gemeentehuis, Westerstraat en 
omgeving, molen Johanna en voormalige melkfabriek.
- Woensdrecht: Marktje
- Ossendrecht: Boudewijn
- Hoogerheide: Verlengde Duinstraat

Putte: in behandeling                                                                                   
Huijbergen: ook allen in behandeling                                                                              
Woensdrecht, Marktje: de planning is dat het college binnenkort een startopdracht  
geeft, waarna de bestemmingsplanprocedure kan worden voorbereid en het plan in 
procedure kan worden gebracht.
Ossendrecht, Groeve Boudewijn: wordt zo mogelijk in de volgende cyclus in de raad 
gebracht afhankelijk van de zienswijzen die worden ingebracht.                   Verlengde 
Duinstraat: momenteel in verkoop, reeds 6 kavels verkocht, 1 optie en nog 2 te koop.

70 ABZ
Bij de investering lezen we dat de werkzaamheden aan 
de carpoolplaats Korteven starten in 2018. Kan de 
wethouder zeggen of dit juist is?

De voorbereidingen starten in 2018. Denk hierbij aan het verwerven van de grond, het 
maken van tekeningen, afstemming met de provincie etc. De uitvoering van de 
werkzaamheden start in het derde kwartaal 2019. 

71 ABZ

De reconstructie van de Vijverstraat staat voor 2020 in 
onze begroting. Dit wordt pas gerealiseerd nadat de 3 
woningen aan de Vijverstraat gebouwd zijn. Hoe ver 
staat het met de bouw van deze 3 woningen?

De ontwikkelingen zijn hier nog niet gestart. Er zijn gesprekken met de 
Welstandscommissie gevoerd maar er zijn nog geen vergunningen aangevraagd. 

72 ABZ

De parkeerdruk in de kern van de Raadhuisstraat neemt 
enorm toe. Het onderzoek naar een blauwe zone staat in 
het collegewerkprogramma. Kan de wethouder 
aangeven wanneer dit onderzoek plaats vindt?

De parkeerdruk in de Raadhuisstraat is op bepaalde momenten heel hoog. Het 
parkeren door winkeliers en personeel blijft wel een probleem. Het onderzoek naar een 
blauwe zone wordt in het tweede kwartaal 2019 uitgevoerd na het afronden van de 
verschillende ontwikkelingen rondom het centrum (Raadhuisstraat). Pas dan wordt 
duidelijk wat de echte parkeerdruk is en wie deze veroorzaakt.

73 ABZ
De fietspaden van Huijbergen naar Putte en naar Essen 
is een wens van vele politieke partijen. Wat is de status 
hieromheen?

Dit onderwerp is actueel, echter fiinanciële middelen en grondeigendom maken de 
realisatie lastig. De bijzondere commissie Grenspark heeft dit wel geagendeerd voor 
het eerstkomende overleg. 

74 ABZ
Er wordt gestreefd naar 100 kg. Restafval per jaar/per 
inwoner. Dan kunnen de kosten binnen de gestelde 
verhoging blijven. Denkt de wethouder dit te realiseren?

Op dit moment verzamelen we ongeveer 150 kg per persoon per jaar. Met de nieuwe 
tarieven verwachten we een significante stap te zetten. In de loop van 2019 bezien we 
of er nog meer maatregelen nodig zijn.  

75 ABZ
Wanneer zullen alle aan te leggen containerparkjes 
bedrijfsklaar zijn?

Hoewel het streven is om uiterlijk 1 januari 2019 alle parkjes ondergronds te brengen, 
is het zeer waarschijnlijk dat dit niet gehaald gaat worden door allerlei omstandigheden 
in de uitvoering. Realisering in het eerste kwartaal van 2019 lijkt realistischer mede 
gelet op het zorgvuldige communicatietraject dat gelopen moet worden. 

76 ABZ

Overlast van hondenpoep is nog steeds een van de 
grootste ergernissen van onze inwoners. ABZ vraagt dan 
ook kritisch het opgenomen bedrag van 20.000 euro 
voor de BOA/hondenwachter te bezien of dit voldoende 
is om dit probleem op te lossen. Graag ziet ABZ of er 
met deze middelen voldoende opgetreden kan worden 
om de overlast te beperken. ABZ vraagt of deze 
financiële middelen voldoende zijn om deze overlast op 
te lossen? Is het bij de gemeente bekend dat er nog 
steeds een grote vervuiling door hondenpoep aanwezig 
is?

Overlast door hondenpoep wordt zeker onderkend als ergernis. Om de overlast tegen 
te gaan is een BOA in dienst. Het budget is voldoende om alle binnenkomende 
klachten en meldingen vanwege hondenoverlast af te handelen en op basis daarvan 
gericht preventief en reactief toezicht uit te voeren. Het zal natuurlijk nooit mogelijk zijn 
om de BOA altijd en overal aanwezig te laten zijn. Als het gaat om toezicht en 
handhaving is het altijd een afweging tussen middelen, effectiviteit en efficiëntie. 

77 ABZ
Ten behoeve van openbare orde en veiligheid zou er een 
samenvatting met de Belgische buurgemeenten kunnen 
ontstaan. Hoe ver staan wij hierin?

Samenwerking vindt zowel op gebied van politie, brandweer en GGD/GHOR al goed 
plaats. Deze samenwerking wordt steeds hechter. Wel is nog aanvullende 
samenwerking gewenst. Voor wat betreft brandweer willen we de samenwerking met 
de buurgemeente Essen intensiveren. Verder vinden er verkenningen plaats met de 
samenwerking tussen RAV en ambulance van België. 

78 D66

D66 wilt de organisatie hiervoor een compliment geven 
en moedigt het college aan om naar voorbeeld van een 
aantal buurgemeenten een begroting in één oogopslag 
te maken.  Dit zorgt er in de ogen van D66 voor dat de 
inwoners van Woensdrecht een duidelijk overzicht 
hebben van de in- en uitgaven van de gemeente. Wij zijn 
van mening dat dit de betrokkenheid van de inwoners 
vergroot en we vragen ons dan ook af of het college 
bereid is dit te gaan doen?

Het maken van een BIEO (Begroting In Een Oogopslag) is in de gemeente 
Woensdrecht al jaren gebruikelijk. Deze publieksversie wordt zowel op de website 
gepubliceerd als in de Woensdrechtse Bode. Ook dit jaar wordt de begroting in een 
oogopslag opgesteld en wordt deze gepubliceerd zodra de gemeenteraad de 
programmabegroting heeft vastgesteld. 

79 D66

Echter zien wij graag dat het vaste tarief daalt en het 
variabele tarief verhoogd wordt. Dit zorgt er in de ogen 
van D66 voor dat de inwoners die bewust hun afval 
scheiden en dus minder vaak hun container aanbieden, 
juist beloond worden voor hun positieve gedrag. De 
huidige manier van stimuleren werkt niet meer. Het 
aantal kg afval daalt niet meer verder. Hierdoor vraagt 
D66 zich af wat zowel het vaste als variabele tarief zou 
moeten zijn. 

We hebben bewust gekozen voor de verhoging van het tarief van restafval volgens het 
principe 'de vervuiler betaalt', en ook bewust gekozen voor het niet toepassen van de 
inflatiecorrectie op het vaste tarief. Met deze aanpassing beoogt het college een nog 
betere afvalscheiding te stimuleren. 

80 D66

Waar D66 Zuidwesthoek net sprak over afvalscheiding 
kent Woensdrecht nog een afvalvraagstuk. Hierbij gaat 
het over afval- en drugsdumpingen. Dit komt steeds 
vaker voor en het zorgt voor overlast, schade aan de 
natuur en flink toegenomen kosten. D66 is van mening 
dat dit probleem bestreden moet worden d.m.v. slimme 
opsporings- en handhavingsmiddelen. Wij vragen ons 
dan ook hardop af wat het college van plan is om dit 
probleem aan te gaan pakken en hoe de burgers hierbij 
betrokken worden, zeker in relatie tot ondermijning in 
Woensdrecht? 

Momenteel is er al een samenwerkingsverband Samen Sterk in het Buitengebied 
actief om misstanden gezamenlijk op te pakken. Op 14 september jl. vond er in de 
gemeente Woensdrecht een werkconferentie met alle stakeholders actief in het 
buitengebied plaats om de lokale aanpak op dit thema te intensiveren. Dit leidde tot vijf 
speerpunten die nu gezamenlijk worden uitgewerkt. Het betreft:
1. Informatiepositie vergroten;
2. Netwerk activeren;
3. Fysieke maatregelen treffen;
4. Toepassen van innovatieve mogelijkheden;
5. Awareness/ meldingsbereidheid vergroten.
Het laats genoemde punt krijgt vorm in een publiekscampagne, waarbij een oproep 
wordt gedaan aan alle inwoners om verdachte situaties te melden.  
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81 D66

D66 Zuidwesthoek zal zich in blijven zetten en hard 
maken voor de belangen en wensen van onze jongeren. 
Eén van die wensen is het bouwen van koopwoningen 
onder de 170 duizend euro voor starters in onze 
gemeente. Zoals er via de media al werd gesproken over 
een enorm huizen te kort in West-Brabant is dat in onze 
gemeente niet anders. Toegegeven: er wordt de 
komende jaren veel gebouwd in onze gemeente, maar 
hoe borgt het college dat er ook voldoende 
koopwoningen voor starters worden gebouwd?

De kwalitatieve (soort woningen voor bepaalde doelgroepen) invulling van het 
woningbouwprogramma vindt plaats op basis van de door uw raad vastgestelde 
Woonvisie. Deze zal in 2019 worden geactualiseerd. Overigens is het door u 
genoemde bedrag vanwege de grote prijsstijgingen in de bouw alsmede de 
duurzaamheidseisen nog nauwelijks haalbaar.

82 D66

De omgevingswet heeft ook invloed op de toekomstige 
woningbouw en D66 Zuidwesthoek is blij te lezen dat het 
college voornemens is om in 2019 met de 
voorbereidingen op deze wet aan de slag te gaan. D66 
vindt het echter jammer dat het plan van aanpak pas in 
de cyclus van november komt en niet tegelijk met de 
begroting. Nu staat er in de begroting dat men niet zeker 
weet of het gereserveerde budget voldoende is en dat de 
eventuele extra kosten ten laste komen van de 
algemene reserves. Wij hadden graag aan de hand van 
het plan van aanpak een betere inschatting willen 
maken. D66 vraagt zich dan ook af of, indien uit het plan 
van aanpak blijkt dat er meer geld nodig is voor de 
omgevingswet, dit via een begrotingswijziging naar de 
raad komt?

De kosten die in de begroting zijn opgenomen betreffen een inschatting, mede 
gebaseerd op inschattingen van vergelijkbare gemeenten. De reden dat in de 
begroting staat dat niet zeker is of het voldoende is, is dat er nog een aantal 
onbekende factoren zijn. Allereerst zullen de kosten voor de implementatie voor een 
groot deel afhangen van het ambitieniveau dat wordt bepaald in de omgevingsvisie. 
Een nauwkeurigere inschatting van de kosten kan gemaakt worden nadat de visie is 
vastgesteld. Ten tweede zijn de kosten voor implemenatie afhankelijk van de ICT 
oplossingen die het Rijk in ontwikkeling heeft. Daar is nog weinig over bekend op dit 
moment. Deze onzekerheden zijn ook benoemd in het plan van aanpak maar leiden 
op dit moment niet tot een andere kosteninschatting dan opgenomen in de begroting. 

83 D66

Dan de in het college werkprogramma uitgesproken 
wens voor snelbus verbindingen met Breda en 
Antwerpen. Is het college bereid dit te verwezenlijken en 
te rapporteren aan de raad wat de voortgang van deze 
lobby is?

In de komende jaren zal door het college voor de OV Concessie West-Brabant (2022-
2029) een lobby worden gehouden. Aan de raad zal de voortgang worden 
gerapporteerd.

84 AKT

De fractie van AKT blijft zich verbazen over de 
armoedecijfers in onze gemeente. De conclusie dat het 
aantal mensen dat op of onder de armoedegrens moet 
leven helaas nog niet is gezakt na alle inspanningen van 
de portefeuillehouder vindt de AKT fractie zorgelijk. Is de 
verwachting dat dit met alleen voorlichting kan worden 
opgelost, of heeft de portefeuillehouder nog andere 
troeven achter de hand?

De aanpak tegen armoede wordt breed ingezet. We zetten in op vroeg signalering en 
het voorkomen van schuldenproblematiek waaronder het voorkomen van 
huisuitzettingen. We vergroten onderwijskansen. Dit begint al in de kinderopvang met 
voor- en vroegschoolse educatie. We zetten in op de toeleiding naar werk en het 
verhogen van de werkgelegenheid, want werk is uiteindelijke de beste manier om 
armoede te voorkomen en op te lossen.

85 AKT

Hoewel we niet alle informatie hebben, betreurt het ons 
ten zeerste, dat het niet lukt om van deze lelijke plek 
weer iets moois te maken. Berichtgeving dat er niet 
buiten de lijntjes gebouwd mag worden, doet ons denken 
aan woningbouw elders in de gemeente. Daar kon het 
na wat aanpassingen toch plaats vinden.
Graag horen we van de portefeuillehouder welke acties 
hij gaat ondernemen om de initiatiefnemer hierin te 
ondersteunen.

De criteria waaraan woningbouw in principe dient te voldoen zijn gesteld door de 
provincie. Belangrijke criteria zijn bouwen binnen Bestaand Stedelijk Gebied  en het 
waarborgen van Ruimtelijke Kwaliteit . Het contingent (aantal woningen) wordt daarbij 
door de provincie momenteel in principe minder belangrijk geacht. Zolang aan de 
belangrijkste criteria wordt voldaan, is er ruimte voor woningbouw. De wethouder 
communiceert dit actief naar (potentiële) ontwikkelaars. Uiteraard worden alle nieuwe 
bouwplannen tegen het licht van het bestaande beleid beschouwd. In voorkomende 
gevallen past de provincie de begrenzing aan van de gebieden waar voornoemde 
criteria gelden, zodat bepaalde ontwikkelingen toch doorgang kunnen vinden. Dit kan 
en doet Gedeputeerde Staten van Noord_brabant niet zonder dat de initiatiefnemer 
voldoende heeft onderbouwd dat de ruimtelijke kwaliteit van het plangebied en diens 
omgeving gewaarborgd blijft en er geen precedenten optreden.Helaas heeft tijdens het 
bezoek van de gedeputeerde en het hoofd planontwikkeling van de provincie deze 
locatie niet aan de criteria van de provincie kunnen voldoen en zal het plan dus 
moeten worden aangepast.

86 AKT
In de stukken lezen we dat er beleid wordt vastgesteld 
voor de huisvesting van arbeidsmigranten. Wanneer 
wordt dit beleid aan de raad voorgelegd ter vaststelling?

Dat zal gebeuren in het eerste kwartaal van 2019. 

87 AKT
Kan de portefeuillehouder aangeven wanneer het 
speeltoestellenbeleid aan de raad ter vaststelling wordt 
voorgelegd?

Deze wordt in het derde kwartaal van 2019 aan uw raad aangeboden. 

88 AKT

Zoals in ons verkiezingsprogramma vermeld, wil AKT 
openbare toiletten op wandel- en fietsroutes. De Maag 
Lever Darm Stichting houdt hierover een gratis 
Toiletsymposium op donderdag 22 november 2018. Kan 
de portefeuillehouder aangeven hoe groot de 
afvaardiging vanuit het gemeentehuis is?

Bij het college heeft dit niet de eerste prioriteit, daarom zal er geen delegatie worden 
afgevaardigd.

89 AKT

Verder zien we een verontrustend aantal 
kwijtscheldingen voor afvalstoffenheffing. Degene die die 
jammer genoeg betreft, zullen we moeten wijzen op 
correcte aanbieding van hun afval. Hoe gaat de 
portefeuillehouder dit vorm geven en monitoren?

De Belastingdienst West-Brabant informeert de gemeente maandelijks over de 
kwijtscheldingen. Langs deze weg monitoren wij de ontwikkelingen. De communicatie 
over de aanbieding van het afval geschiedt door SAVER en is naar onze mening 
afdoende. In 2019 evalueren we de verschillende elementen van de 
afvalstoffeninzameling en kwijtschelding is daarbij één van de parameters. 

90 AKT

De vergoeding aan de verenigingen, die op jaarbasis 
ruim 1,5 miljoen kilo papier ophalen varieert in een 
vergoeding per ton van € 34,98 in 2013 naar € 51,58 in 
2017. Een stijging van 47,5%. Wat hebben de 
verenigingen extra gedaan om zo’n hoge vergoeding te 
ontvangen?

De hoge vergoeding wordt veroorzaakt door de marktprijs voor oud papier.
Dus hoe hoger de marktprijs, hoe hoger de vergoeding per ton richting de 
verenigingen. De verenigingen hebben wel een minimale garantieprijs, namelijk € 
27,23 per ton. Er zijn geen speciale maatregelen door de verenigingen genomen. 
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91 AKT

We begrijpen het standpunt van kostendekkendheid bij 
de berekening van het tarief. Kan de portefeuillehouder 
aangeven wat het financieel betekent wanneer het tarief 
met € 1,00 i.p.v. met € 2,00 wordt verhoogd, de 
vergoeding voor de verenigingen wordt bevroren op € 
37,50 en de kwijtscheldingen niet als lasten worden 
meegenomen?

Als het tarief voor de restafvalcontainer van 240 liter wordt verhoogd met € 1 in plaats 
van de in het raadsvoorstel genoemde € 2, betekent dit een financieel nadeel van € 
109.000. Dit kan niet gedekt worden uit de voorziening afvalstoffenheffing, aangezien 
deze leeg is. 

In de begroting 2019 is rekening gehouden met de inzameling van 1.650 ton oud 
papier en een vergoeding van € 51,33 inclusief BTW. Totale vergoeding bedraagt € 
84.700 inclusief BTW. Als het tarief voor de verenigingen wordt bevroren op € 37,50, 
betekent dit een financieel voordeel voor de gemeente van circa € 22.800.

Als de geraamde kwijtscheldingen voor afvalstoffenheffing niet als lasten binnen de 
tariefbepaling voor het product afval worden opgenomen, betekent dat een financieel  
nadeel dat binnen de exploitatie van de totale begroting moet worden gedekt. 
  

92 AKT

Zoals eerder is aangegeven, is de doorontwikkeling van 
de servicelijn naar een volwaardig klantcontactcentrum 
een noodzaak. Hierin zijn de medewerkers die zich daar 
mee gaan bezig houden van cruciaal belang. Het streven 
naar een klanttevredenheid van minimaal een 7 (op een 
schaal van 10) is een goede start. AKT stelt voor dit doel 
jaarlijks met 0.5 te verhogen. Ieder jaar de lat hoger 
leggen zorgt er uiteindelijk voor dat je constant aandacht 
nodig hebt voor veranderingen in hoe je je klanten 
bedient.

Er is continu aandacht voor de verbetering van onze dienstverlening. Het continu de lat 
hoger leggen hoeft wat ons betreft niet terug te komen in het continu ophogen van  
streefwaarden, maar in voortdurend het gesprek aan te gaan hoe dienstverlening 
verder te verbeteren. 

93 AKT

Intussen worden we steeds vaker geconfronteerd met 
druggerelateerde afvaldumpingen, maar ook andere 
overtredingen zoals fout parkeren en niet opruimen van 
hondenpoep zijn jammer genoeg nog steeds aan de 
orde. AKT is bereid om daar de komende jaren extra 
geld voor uit te trekken. We zien in de begroting een 
afname van de lasten. Betekent dit ook een afname van 
handhavingsacties?

Nee, de lasten zijn ongeveer gelijk gebleven. In 2018 is het budget eenmalig verhoogd 
in verband met een verplichte asbestdaken inventarisatie en een bijdrage aan de 
liquidatie van de Regionale milieudienst (RMD).  Er ontstaat juist extra 
handhavingscapaciteit omdat buurtbemiddeling voorheen door het team handhaving 
zelf werd uitgevoerd en nu door een derde partij. De vrijkomende uren op het product 
handhaving kunnen nu voor andere handhavingsacties worden ingezet. 

94 PvdA

Sociaal Domein
Het is de ambitie van het college om het hoge 
kwaliteitsniveau te behouden, nog meer inwoners
te stimuleren tot zelfredzaamheid en gebruik te maken 
van het voorliggende veld.
1a. De PvdA vraagt zich af hoe hoog het 
kwaliteitsniveau?
1b. Wat is het doel in procenten of aantallen t.o.v. het 
huidige aantal inwoners?
1c. Was is het voorliggende veld?

1a. Dat er een hoog kwaliteitsniveau ervaren wordt, blijkt bijvoorbeeld uit de scores 
van het Cliëntervaringsonderzoek WMO 2017 en het geringe aantal klachten. Het is de 
ambitie van het college om minstens dat zo te houden.

1b/c. Het voorliggend veld zijn alle voorzieningen in het sociaal domein waar inwoners 
geen gemeentelijke beschikking voor nodig hebben om er gebruik van te kunnen 
maken. Het streven van het college is om steeds meer zorgvragen in het voorliggend 
veld (want laagdrempeliger, eerder in het proces en dus een grotere preventieve 
werking en goedkoper) op te vangen in plaats van met maatwerk (Wmo) of niet-vrij 
toegankelijke zorg (jeugdzorg). Wat hier beschreven is, is een algemeen principe: het 
is altijd onze bedoeling om zorg zoveel mogelijk in het voorliggend veld (en dus met 
een beroep op zelfredzaamheid van inwoners) op te vangen. Hier is geen doel in 
procenten of aantallen aan gekoppeld.

95

U stelt tevens dat het aanbod van zorg en ondersteuning 
beter aan te laten sluiten bij de
behoefte van onze inwoners.
1d. Wat zijn de huidige behoeften?
1e. Wie bepaalt de behoefte?
1f. Wanneer is het doel bereikt?

1d. Die behoefte is dat de gemeente en partners in het sociaal domein maatwerk 
leveren: iedere situaties is anders en vraagt om een individuele beoordeling van 
hetgeen nodig en wenselijk is. 

1e. Niemand bepaalt een behoefte, die is er of die is er niet. De behoefte wordt per 
individuele situatie in kaart gebracht door onze professionals, cliëntondersteuners en 
andere uitvoerenden in het sociaal domein zoals bijvoorbeeld BWI en Wij Zijn. 

1f. Het doel is bereikt wanneer iedereen de zorg ontvangt die hij/zij nodig heeft.

96
Sterk maken voor een divers onderwijsaanbod.
1g. Wat verstaat u onder divers onderwijsaanbod?
1h. Wat mist u in het huidig aanbod?

Met "...Woensdrecht beschikt over een divers onderwijsaanbod..." wordt bedoeld dat 
er voor een gemeente als Woensdrecht veel verschillende onderwijssoorten aanwezig 
zijn. Niet expliciet een onderwijssoort, maar wel van groot belang voor de ontwikkeling 
van jonge kinderen, is de voorschoolse educatie die bij de verschillende 
kinderopvangorgansiaties wordt uitgevoerd. Verder zijn er binnen het basisonderwijs 
de denominaties Openbaar en Rooms Katholiek Onderwijs en de onderwijssoort 
Jenaplanonderwijs aanwezig. Voor het Voortgezet Onderwijs kan men in Woensdrecht 
terecht bij het Zuidwesthoekcollege voor MAVO en Voorbereidend MBO. Daarnaast is 
er met ingang van 1 augustus 2018 ook formeel een school voor Voortgezet Speciaal 
Onderwijs, die bij SJSJ Almata is gevestigd en valt onder de auspiciën van de 
Koraalgroep. Op het gebied van vliegtuigtechniek hebben we een uniek aanbod 
beroepsopleidingen, waarin met uitzondering van de opleiding op het niveau van 
MBO+/HBO alles aanwezig is. Voor die onderwijssoorten waarin op lokaal niveau niet 
wordt voorzien, is tot en met het hoger beroepsonderwijs aanbod beschikbaar op de 
schaal van de Brabantse Wal.
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97

Werkcentrum gaat ontwikkeld worden.
1i. Kunt u aangeven in welk jaar/kwartaal dit zal plaats 
vinden?
1j. Hoe zal de integrale werkgeversdienstverlening 
versterkt worden door het Werkcentrum
Brabantse Wal?

Het Werkcentrum Brabantse Wal is in 2014 opgericht naar aanleiding van het 
banenverlies bij Philip Morris. Inmiddels is de economische situatie gelukkig veranderd 
en daarmee ook de vraag vanuit werkgevers. Dit geldt tevens voor het aanbod vanuit 
het klantenbestand van de ISD. Deze verandering in vraag en aanbod vergt een 
doorontwikkeling van het Werkcentrum. Het ISD-bestuur, gevormd door bestuurders 
van de drie gemeenten, heeft onlangs naar aanleiding van deskundig advies de 
richting bepaald voor een toekomstbestendig werkcentrum. Kort samengevat houdt dit 
in dat de huidige activiteiten als matchen, SROI, Grensinformatiepunt en advies over 
instrumenten worden doorontwikkeld, zodat deze optimaal aansluiten op de vraag 
vanuit werkgevers en het aanbod aan klanten vanuit de ISD. De eerste acties worden 
reeds uitgevoerd. De integrale werkgeversdienstverlening wordt versterkt door het 
optimaal bedienen van werkgevers bij het invullen van vacatures en vragen over 
instrumenten die zij kunnen inzetten voor mensen met een afstand tot de 
arbeidsmarkt. Waar mogelijk worden vacatures ingevuld door mensen vanuit het eigen 
bestand. Indien dit niet haalbaar is, wordt nauw samengewerkt met en doorverwezen 
naar andere organisaties zoals het UWV.

98

Centrumgemeente taken.
1k. Wat betekent het “Plan van Aanpak 2020”, dat in 
plaats van de rol van centrumgemeente
Bergen op Zoom nu een samenwerkingsverband van de 
6 gemeenten gaat worden?
1l. Hoe wordt de gemeente Woensdrecht betrokken bij ’t 
plan van aanpak?
1m. Hoe wordt voor beschermd wonen rekening 
gehouden met betaalbare woningen?
1n. Hoe wordt het organiseren van zorg in de wijk lokaal 
of regionaal geregeld?

1k. Door de afschaffing van de centrumgemeente Bergen op Zoom voor beschermd 
wonen, maatschappelijke opvang, openbare geestelijke gezondheidszorg en 
verslavingsbeleid worden alle gemeenten verantwoordelijk voor de ondersteuning van 
de eigen inwoners. Om deze taken goed te kunnen uitvoeren blijft regionale 
samenwerking belangrijk. Tot nu toe werken de 6 gemeenten al samen en dit wordt 
voortgezet.
                                        
1l. Het plan van aanpak 2020 is opgesteld met de 6 gemeenten. Gemeente 
Woensdrecht is dus een van de deelnemers. Het plan gaat uitgewerkt worden waarbij 
er afspraken gemaakt  worden over wat er regionaal geregeld moet worden (bv inkoop 
beschermd wonen) en wat lokaal (b.v. toegang naar de diverse voorzieningen).                   

1m.   Voor cliënten die hiervoor in aanmerking komen, is er de mogelijkheid voor 
beschermd wonen, hetgeen wordt aangeboden door diverse zorgaanbieders. 
Daarnaast zijn de woningcorporaties belangrijke partners om te kunnen voorzien in 
betaalbare huisvesting. Hiervoor worden prestatieafspraken met hen gemaakt. Ook 
zal, in het kader van de ambulantisering en de extra-muralisering, de komende periode 
nagegaan worden welke opties er mogelijk zijn. Hierbij valt b.v. te denken aan de 
doorontwikkeling van producten beschermd wonen, Housing First (dit laatste is nu al 
een pilot in de regio).                                                                                                                                 

1n Dit is nu nog niet bekend en zal de komende periode uitgewerkt gaan worden. 
Belangrijke uitgangspunten hierbij zijn "wat lokaal kan, doen we lokaal" en "het werken 
aan een inclusieve samenleving".                                                                                                                                                                                                                      

99

Het percentage jongeren met jeugdreclassering wijkt niet 
opvallend af met de vergelijkbare
gemeenten.
1o. Is dit inclusief de jongeren van Almata?

De jongeren die bij Almata geplaatst worden, hebben allemaal een 
jeugdbeschermingsmaatregel. Bijna alle jongeren komen uit andere gemeenten, 
echter een jongere die onder voogdij bij Almata is geplaatst wordt in de gemeente 
Woensdrecht ingeschreven en is de gemeente Woensdrecht ook verantwoordelijk 
voor. Deze jongeren zijn meegenomen in de cijfers.

100

Ruimte
Inwoners worden gestimuleerd om woningen te 
transformeren en te verduurzamen voor de
toekomst. Ook bedrijven wilt u stimuleren.
2a. Hoe ziet deze stimulering voor inwoners eruit?
2b. Wat wilt u stimuleren bij de bedrijven?
2c. Hoe ziet deze stimulering voor bedrijven eruit?

2a.  Via het Regionaal Energieloket worden inwoners handvaten geboden in het 
besparen en duurzaam opwekken van energie. Naast lokale energieambassadeurs die 
een energiescan van de woning uitvoeren en energieadvies geven, kunnen inwoners 
er terecht voor duurzame maatregelen op maat middels een online huisscan en voor 
informatie over subsidies en financieringsmogelijkheden. Om energiebesparing en 
energieneutraliteit in bestaande koopwoningen verder te stimuleren is een voorstel tot 
het verstrekken van duurzaamheidsleningen in voorbereiding. Voor een aantal 
energiebesprarende maatregelen zoals bijvoorbeeld zonnepanelen, het aanleggen van 
een groene dak of dakisolatie kan dan een lening worden aangevraagd. 

2b.Het nemen van duurzame maatregelen om te besparen op energie en het 
verminderen van de milieubelasting. 

2c. Wat energiebesparing bij bedrijven betreft is het vanuit de wet Milieubeheer voor 
de zwaardere industrie verplicht om duurzame maatregelen te treffen wanneer de 
investeringen binnen vijf jaar terugverdiend worden. Bedrijven worden hierop 
gecontroleerd door de OMWB (Omgevingsdienst West-Brabant). Voor organisaties in 
het MKB segment is het (nog) niet verplicht. De gemeente biedt daarom bedrijven de 
Milieubarometer aan als instrument in het monitoren van de verbruik en uitstoot. Hierin 
wordt de milieuprestatie en CO2 footprint in kaart gebracht waardoor zichtbaar wordt 
waar de prioriteiten liggen voor het boeken van milieuwinst. Verdere mogelijkheden in 
het stimuleren van bedrijven worden nog verkend.                                                                                                                                                                 

101

Voor de huisvestiging van arbeidsmigranten blijft 
aandacht en zal gezocht worden naar een
goede balans tussen wonen en recreatie.
2d. Hoe ziet u deze aandacht voor u?
2e. Hoe gaat u verbinding leggen tussen 
arbeidsmigranten, sportverenigingen, clubs, MFC’s en
bijvoorbeeld kerkelijke instellingen?
2f. Wanneer is een goede balans behaald?

Het college komt in het eerste kwartaal van 2019 met een voorstel om het beleid op 
onderdelen aan te passen. Toezicht op huisvesting van arbeidsmigranten heeft grote 
prioriteit in het handhavingsprogramma en dit zal zo blijven. De verbinding tussen 
arbeidsmigranten en het 'maatschappelijke leven' vindt over het algemeen pas plaats 
op het moment dat arbeidsmigranten langer in Nederland willen verblijven. In die 
gevallen kan er vaak  niet meer gesproken worden over arbeidsmigranten omdat het 
vestigingsmotief niet slechts werk is. Een goede balans tussen wonen en recreatie is 
bereikt is als beide kunnen plaatsvinden zonder dat het één leidt onder het andere. 

102
De grondpositie wordt versterkt.
2g. Hoe gaat u de actievere rol oppakken?

In 2019 wordt de nota grondbeleid herzien. Hierin wordt o.a. nader ingegaan op welke 
wijze de gemeente een actieve rol op zich kan nemen.
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103

Woensdrecht als fiets- en wielergemeente promoten 
wordt voorgezet.
2h. Wilt u de gemeente Woensdrecht niet meer als de 
groene gemeente op de Brabantse Wal
promoten?
2i. Wandelen is zeker zaak om ook mee te promoten. 
Hoe kunt u wandelen borgen in uw
branding?
2j. Graag vernemen we van u de spraakmakende 
evenementen opgesomd van de laatste 4 jaren?
2k. Is voor u het onderhoud van groenranden naast 
fietspaden ook een vorm van promoten?

2h. De gemeente Woensdrecht is de groene gemeente op de Brabantse Wal. Dit 
wordt nog steeds gebruikt in de branding van onze gemeente en regio in het kader van 
wonen, werken en recreëren. Daarnaast promoot de gemeente Woensdrecht zich 
specifiek op de fiets- en wielergemeente met als doel het vergroten van de bekendheid 
en het aantal bezoekers en daarnaast ter sportstimulering.                                                                                                               

2i. Zeker. Wandelen is ook een populaire vorm van recreëren in onze groene 
gemeente en wordt dan ook meegenomen op dit onderdeel. Zo zijn er wandelroutes, 
wandelevenementen en wordt het knooppunten systeem altijd up to date gehouden.                                                                                                      

2j: meest spraakmakende evenementen: NK wielrennen 2018, Ster ZLM Toer 2017, 
Eneco Tour 2015, EK Veldrijden Huijbergen 2015, GP Adrie van der Poel (elk jaar), 
Brabantse Wal Festival (elk jaar), Sluitingsprijs Putte-Kapellen (elk jaar), WK veldrijden 
2014.

2k: Elke vorm van interactie met inwoners en bezoekers draagt bij aan de perceptie 
van het merk Brabantse Wal en de branding/promotie daarvan. Het onderhouden van 
de buitenruimte is hier dus ook onderdeel van.                                                                                                                                             

104

Starters-, stimulerings- en duurzaamheidsleningen.
2l. Hoe wordt de starters- en stimuleringsregeling 
gekoppeld?
2m. Wanneer wilt u het onderzoek voor de 
duurzaamheidslening afgerond hebben?

In zoverre dat de door uw raad beschikbaar gestelde middelen zowel kunnen worden 
benut voor startersleningen als voor stimuleringsleningen. Het SVn geeft geen verdere 
mogelijkheden voor verweving / koppeling van de twee producten. Uw raad wordt op 
13 december 2018 in de gelegenheid gesteld om de Verordeing Stimuleringslening 
vast te stellen en middelen vrij te maken voor o.a. deze nieuwe stimuleringslening, 
waarvan de duurzaamheidslening onderdeel uitmaakt.

105

Herinrichting 2e deel Scheldeweg.
2n. Hoe wordt de raad betrokken over de reconstructie?
2o. Wie is bevoegd om de goedkeuring voor de 
reconstructie goed te keuren?

De raad is bevoegd om het krediet beschikbaar te stellen. Het college is bevoegd om 
het ontwerp goed te keuren. Dit onderwerp zal naar verwachting in het eerste kwartaal 
van 2019 in de raad aan de orde komen.

106
Leefomgeving
Uitvoeringsprogramma duurzaamheid.
3a. Hoe zoekt u naar nieuwe mogelijkheden?

Nieuwe ontwikkelingen komen aan bod tijdens verschillende kennis- en 
themabijeenkomsten met betrekking tot duurzaamheid maar ook tijdens overleggen en 
gesprekken met bewoners, onderwijs, bedrijven, het waterschap, de provincie, 
verschillende instanties en buurgemeenten. Door hier aan deel te nemen, wordt actief 
gezocht naar mogelijkheden dit te kunnen verbinden en hier op een juiste manier op in 
te spelen. 

107

Parkeren.
3b. Het parkeren in de wijk is in een aantal straten/wijken 
een probleem. Hoe wilt u
oplaadpunten voor elektrische auto’s stimuleren als er 
onvoldoende parkeerplaatsen aanwezig
zijn?
3c. Is het uitbreiden van het aantal parkeerplaatsen voor 
de carpoolplaats aan de
Antwerpsestraatweg belangrijker dan het juiste aantal in 
onze eigen straten/wijken?

3a. Er zijn inderdaad straten waar parkeren soms voor moeilijkheden zorgt. Nagenoeg 
overal kan dit binnen de directe omgeving worden opgevangen. Steeds vaker zal de 
elektrische auto de benzine of dieselauto gaan vervangen. Er komen geen auto's bij. 
Daarnaast zullen wij oplaadpunten zoveel mogelijk plaatsen op strategische locaties. 
Daarbij houden wij rekening met de parkeerdruk.

3b. In onze straten en wijken is het alternatief om hooguit 100 meter verderop te 
parkeren. Voor de carpoolplaats is geen alternatief op korte afstand. Carpoolen en 
autodelen zien wij als een verduurzaming van onze mobiliteit. Dat is waar wij op 
inzetten. Daarnaast moeten we woonijken zo groen mogelijk houden, met name in 
verband met regenwaterafvoer en infiltratie. In de toekomst zal het autobezit (en dan 
met name het aantal 2e en 3e auto's) afnemen door de opkomst van de deelauto. Er 
zal dan juist minder ruimte nodig zijn voor geparkeerde auto's.

108
Landschap & natuur.
3d. Wat wilt u bereiken met een her aanvraag bij PS?

Provinciale Staten hebben in 2015 een besluit genomen dat resterende, niet bestede 
middelen binnen het programma Landschap van Allure ten goede komen aan Bossche 
Buiten en Van A naar B. Nu de eerste projecten in 2019 afgerekend en afgerond 
worden zal er ook inzicht komen in de nog niet bestede middelen bij de provincie 
Noord-Brabant.

109
Burger – en overheidsparticipatie.
3e. Hoe gaat u nieuwe bestemmingen voor de gelden 
van de Idop’s invullen?

Over de invulling van de nieuwe bestemming van de IDOP-gelden zal het college 
samen met dorpsplatforms en andere initiatiefnemers per project beslissen. Daarnaast 
staan er nog veel geplande reserveringen. Hierover zal in het eerste kwartaal 2019 
meer duidelijkheid zijn.

110

Economie
Onderzocht wordt hoe het aandeel restafval verder 
verminderd kan worden.
4a. Wanneer wordt het koopstromen- 
restafvalonderzoek afgerond?
4b. Wanneer worden de resultaten van het koopstromen- 
restafvalonderzoek bekend gemaakt?
4c. Hoe staat het college tegenover het inzamelen van 
blik via glasbak of plastic in te zamelen?

4a. Het koopstromenonderzoek is een onderzoek dat geen betrekking heeft op het 
onderwerp afval, maar betrekking heeft op detailhandel. Dit onderzoek wordt eind 
2018 en begin 2019 uitgevoerd.

4b. De resultaten van dit koopstromenonderzoek zullen naar verwachting in de loop 
van het eerst kwartaal van 2019 beschikbaar komen.

4c. Het college staat hier positief tegenover. Zodra alle ondergrondse milieuparkjes 
operationeel zijn, wordt daarna eventuele invoering in 2019 overwogen. 
Wanneer dat het geval is worden in de glasbak de openingen bruin glas, groen glas en 
wit glas vervangen door blik, gekleurd glas en wit glas en als zodanig duidelijk 
aangegeven en gecommuniceerd.

111

Bestuurskracht
Ook ervaart onze klant gemak bij het aanvragen van 
producten en diensten.
5a. Hoe gaat u dit meten?
5b. Heeft u een 0-meting/uitgangspunt?

5a. We hebben reeds inzicht in het daadwerkelijke gebruik van de diverse kanalen. 
Klanttevredenheid willen we gaan meten door korte vragen te stellen na afloop van 
een klantcontact. 

5b. Een nulmeting is er nog niet.
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112

Telefonisch en fysiek contact mogelijk. Digitale 
zelfbediening waar het kan, persoonlijke
dienstverlening waar het moet.
5c. Hoe gaat de medewerker hierin begeleid worden 
richting de klant?
5d. Hoe wordt er met de laaggeletterden omgegaan?

5c. Zoals in de begroting staat aangegeven gaan we trainingen 'hostmanship' 
aanbieden. Dit doen we naast de reguliere mogelijkheden vanuit het opleidingsbudget.

5d. Laaggeletterden en mensen die op een ander vlak ondersteuning nodig hebben bij 
het aanvragen van producten en diensten (omdat zij bijvoorbeeld de Nederlandse taal 
niet machtig zijn), zullen wij ook aan de balies extra ondersteunen waar dat nodig is. 

113

Data gestuurd werken wordt de komende jaren een 
sturende factor.
5e. Hoe combineert dit zich met persoonlijk en 
betrokken?

Data gestuurd werken betekent hier dat uit beschikbare en verzamelde informatie (van 
de eigen organisatie, van samenwerkingspartners en open data) trends en 
ontwikkelingen worden gesignaleerd/geanalyseerd. Uiteraard binnen de kaders die de 
privacywetgeving ons biedt. Op basis daarvan kan doelgerichter een publieke 
(meer)waarde voor het behalen van de maatschappelijke opgaven worden 
gerealiseerd. Data gestuurd werken creëert grotere betrokkenheid en onderbouwing 
bij de thema’s die de gemeente zich als doel stelt: het speelt een rol bij 
beleidsvoorbereiding en evaluaties, maar kan bijvoorbeeld  ook de behoefte aan 
maatwerk inzichtelijk maken. Een mooi voorbeeld daarvan zag u tijdens de 
raadsconferentie: met de juiste data kwamen we gezamenlijk tot de essentie in het 
goede gesprek. Kortom: data gestuurd werken ondersteunt dat je weet wat er speelt, 
(‘meten = weten’) om op basis daarvan de betrokkenheid bij het onderwerp te 
intensiveren.

114

Verwijzingen Halt/Rechter
5f. Waarom zijn de cijfers van 7 ‘verwijzingen Halt’ & 8 
‘Jongeren met delict voor de rechter’ ver boven het 
gemiddelde?
5g. Wat gaat u doen om deze cijfers te laten dalen?

Bij navraag bij Halt blijkt dat de rekenmodule van Waar Staat je Gemeente niet klopt in 
de synchronisatie met de landelijke cijfers. Ook vorig jaar is deze vraag gesteld en 
acties onzerzijds hebben niet geleid tot aanpassingen van de cijfers. In 2017 zijn er 
binnen onze gemeente 26 Halt verwijzingen uitgeschreven.
Voor wat betreft indicator 8 ligt de verklaring van het hoge cijfer in het feit dat er zich 
binnen de gemeente de jeugdzorgplus instelling Almata bevindt. Hier huisvestingen 
zich onder andere jongeren die door de kinderrechter zijn geplaatst en in onze GBA 
zijn ingeschreven. Het laten dalen van deze cijfers is erg lastig, omdat we hier 
nauwelijks tot geen invloed op hebben.

115

Formatie.
5h. Hoe zit het met de formatie?
5i. Hoe komt het, dat er groot verschil zit tussen een 
stijging van 14,26 (per programma fte’s
optellen voor structureel en tijdelijk) en een stijging van 
7,28 (in de tabel dec/2018 – 31/12).

5h. De formatie van de ambtelijke organisatie is in lijn gebracht met de capaciteit die 
nodig is om de taken en doelen van de Gemeente Woensdrecht, waaronder de 
ambities uit het collegewerkprogramma, te realiseren.

5i. De tekstuele uiteenzetting op pagina 112 is geen volledige opsomming van de 
formatieve wijzigingen in 2018 en 2019. Deze opsomming betreft uitsluitend die 
wijzigingen die direct gelinkt zijn aan de programma’s in het collegewerkprogramma en 
de programmabegroting, maar niet de normale formatieve wijzigingen. 
De in de tabel op pagina 113 vermelde getallen voor 2018 en 2019 zijn inschattingen. 
Hierin zijn ook de normale formatieve wijzigingen opgenomen. Denk hierbij aan 
natuurlijke verloop en vrijgevallen formatieplaatsen die niet zijn of worden ingevuld. 
Ook komen elk jaar tijdelijke formatieplaatsen te vervallen. De wijzigingen die vermeld 
staan op pagina 112 zijn niet allemaal opgenomen in de geplande formatie 2019. 
Enkele zijn al in de formatie 2018 opgenomen of zullen pas in 2020 opgenomen 
worden. Een vergelijking tussen beide gegevensbronnen kan daarom niet worden 
gemaakt.

116 CDA

Bij het Sociaal Domein worden tekorten voorzien voor de 
komende jaren maar deze blijven vooralsnog binnen de 
bandbreedte van de Reserve Sociaal Domein. Vanuit het 
rijk en door uitspraken van rechters komt er plots weer 
een ommezwaai in sommige zaken zoals pas nog bij de 
toekenning van uren bij hulp thuis. Dit kan financieel 
weel een heel ander beeld geven.
Is daar al meer duidelijkheid in en hoe pakken wij dit aan 
in Woensdrecht ?

Onlangs heeft de Centrale Raad van Beroep (CRvB) een uitspraak gedaan inzake een 
cliënt uit de gemeente Steenbergen. De CRvB oordeelde dat in de beschikking een 
tijdsaanduiding ontbreekt bij de te bereiken resultaten en daarmee de rechtszekerheid 
van de cliënt in het geding komt. De CRvB besluit in dezen de cliënt een indicatie in 
uren toe te kennen. De Brabantse Wal gemeenten beraden zich momenteel over de 
mogelijke (financiële) gevolgen van deze uitspraak. Zodra er meer bekend is, zullen wij 
u hierover informeren.

117 CDA

Er wordt werk gemaakt met de verbetering van de 
verbindingen van telefonie e.d. om de bereikbaarheid 
vooral in bosgebieden te verbeteren. Is hier al meer 
duidelijkheid over ?

Conform de informatie in de raadsinformatienota 'Verbetering mobiel antenne-netwerk 
gemeente Woensdrecht' bestaan de verbetering uit uitbreiding van een bestaand 
opstelpunt en bouw van twee opstelpunten.  

118 CDA

Duurzaamheid wat een groot item gaat worden in de 
wereld staat hoog op de agenda in Woensdrecht en daar 
zullen ook de nodige gelden aan besteed moeten 
worden. Hoe zien wij dat in Woensdrecht ?

Deels wordt de uitvoering van duurzame maatregelen gedekt vanuit reguliere 
budgetten. Hoe hoog deze te investeren bedragen uiteindelijk zullen zijn, is afhankelijk 
van (nog plaats te vinden) besluitvorming hierin. Het budget horende bij het 
uitvoeringsprogramma duurzaamheid zal enerzijds voor het coӧrdineren en faciliteren 
van het duurzaamheidsbeleid en anderzijds voor het ondersteunen van nieuwe 
projecten of initiatieven worden ingezet. Afhankelijk van nieuwe ontwikkelingen en in 
gang te zetten acties, zal er per jaarschijf voor de begroting opnieuw een afweging 
worden gemaakt in de benodigde gelden. 
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